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Communicatie en participatie 
 

De initiatiefnemers vinden het belangrijk om omwonenden te betrekken in de keuzes over het plan, 

het ontwerp en de mogelijkheid te bieden om financieel te participeren. De Gedragscode Zon op Land 

vormt hiervoor de basis. Hierbij wordt er onderscheid gemaakt tussen procesparticipatie en financiële 

participatie.  

 

Procesparticipatie  
 

Omgevingsdialoog 

De initiatiefnemers vinden het belangrijk dat alle belanghebbenden duidelijk geïnformeerd moeten 

zijn van de plannen tot ontwikkeling van het zonnepark grenzend aan de Broeklaan en de Beekweg. 

Om dit te realiseren is reeds een omgevingsdialoog in werking getreden. 

 

De omgevingsdialoog is verdeeld in twee groepen belanghebbenden: 

A. De bewoners binnen een straal van 250 meter van het plangebied en de eigenaren van kavels 

binnen een straal van 250 meter van het plangebied.  

B. Bewoners binnen een straal van 500 meter van het plangebied. 

 

Groep A 

Alle zes bewoners zijn persoonlijk benaderd met uitleg over de geplande zonneweide en de 

ideologische manier van aanpak door de initiatiefnemers. In het algemeen is de feedback van de 

bewoners positief en er zijn dan ook geen zwaarwegende bezwaren. Drie inwoners hebben in 

verhouding tot de overige directe omwonenden uitgebreider gereageerd. Hieronder een weergave 

van hun reacties: 

 

Bewoner 1:  ‘Ik ben in een agrarisch gebied gaan wonen, maar woon dadelijk tussen zonneparken, 
ontgrindingen en een autoweg. Ik kan deze ontwikkeling niet tegenhouden. Stel het 
op prijs om op de hoogte gehouden te worden van de verdere ontwikkelingen.’  
‘Het is belangrijk dat de Beekweg de huidige status blijft behouden.’ Dit is een zaak van 
de gemeente dat is hem duidelijk, maar wel erg belangrijk. 

 Verder vraagt de bewoner zich af of het onderhoud van bomen en planten goed 
geregeld is. Hem is verteld dat dit een taak is van de eigenaren van het zonnepark. 

 
Bewoner 2: Bewoner vindt het geweldig en komt graag eens kijken bij de bouw van het park. 
 
Bewoner 3: Bewoner vindt het jammer dat landbouwgrond wordt gebruikt voor zonneparken in 

het algemeen, maar heeft geen specifiek bezwaar tegen dit park. ‘Waarom niet meer 
aandacht voor panelen op daken? In ieder geval beter dan die lelijke windmolens.’ 

 

Ook de 13 eigenaren van de kavels in de omgeving zijn vrijwel allemaal op de hoogte gebracht van de 

plannen voor de ontwikkeling van het zonnepark. Ook vanuit deze groep mensen hebben wij geen 

(specifieke) bezwaren ontvangen. Twee eigenaren hebben inhoudelijk gereageerd: 
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Eigenaar 1: ‘Jammer dat landbouwgrond wordt gebruikt voor zonneparken. Waarom niet meer 

aandacht voor daken? Het laddersysteem van de gemeente wordt niet toegepast.’ 

Verder geen probleem met het initiatief.  

Eigenaar 2: Eigenaar heeft twee specifieke vragen: 
1. Bestemmingsplan: kan dit wijzigen voor het hele gebied n.a.v. dit plan en, in 

het verlengde,  kan dat leiden tot onteigening van gronden? 
2.  Begroeiing rondom het plan: wordt er rekening gehouden met begroeiing 

i.v.m. gewassenziektes (zoals bacterievuur)? 
 

Ad 1. 
Dit is natuurlijk een vraagstuk voor de gemeente, maar wij hebben het volgende 
kunnen achterhalen: 
Er zijn binnen de gemeente op die locatie geen plannen tot onteigening of uitkoop. De 
bestemming van deze grond zal gedurende 25 jaar tijdelijk veranderen van agrarisch 
naar zonneveld, en aan het einde van die 25 jaar weer terug wijzigen naar de huidige 
bestemming. Daarna gelden weer dezelfde regels betreffende de bestemming als nu 
ook het geval is.  
Uiteraard kan de gemeente de bestemming wijzigen over 25 jaar, maar dit geldt voor 
alle gronden en niet uitsluitend voor dit perceel. Ook is de kans dat dit perceel aan 
verandering onderhevig zal worden niet groter dan andere percelen. 
Onteigening gebeurt alleen in uitzonderlijke gevallen, zoals de aanleg van belangrijke 
infrastructuur (zoals een snelweg). Voor zover wij weten gebeurt dit niet met 
zonnevelden. Echter je kunt natuurlijk altijd even rechtstreeks met de gemeente 
hierover bellen/mailen. 

 
Ad 2. 
Voor de beplanting van dit zonneveld zullen we gebruik maken van het lokale maaisel 
van de bermen dat momenteel ook al aanwezig is. 
Hierdoor voorkomen we dat (nadelige) andere plantsoorten, die van nature op dit 
moment niet voorkomen op dit perceel, er na realisatie wel voorkomen.  
Onze ecoloog is op de hoogte van de bestemming van de aangrenzende percelen en 
zal hier ook rekening mee houden. 

 
Groep B 
Alle bewoners binnen een straal van 500 meter worden geïnformeerd over de plannen middels 
een flyer die bij deze huishoudens rondgebracht zal worden. Deze flyer nodigt tevens uit tot 
deelname aan een informatieavond. Deze is gepland in het voorjaar van 2021.  
 
De informatieavond zal digitaal plaatsvinden, aangezien naar verwachting de komende maanden 
door COVID-19 en de daaraan gekoppelde overheidsmaatregelen (grootschalige) bijeenkomsten 
blijven uitgesloten.  
 
Tijdens deze bijeenkomst zullen bewoners, belanghebbenden en geïnteresseerden geïnformeerd 
worden over de plannen en de mogelijkheden voor financiële participatie. Tevens biedt deze 
informatieavond de gelegenheid voor vragen over de verdere stappen in het ontwikkelingsproces, 
de verdere planontwikkeling en de inrichting van de projectlocatie. De initiatiefnemers bieden op 
deze manier inspraak aan de directe omgeving, maar is daarnaast ook bereid om met de directe 
omgeving 1-op-1 gesprekken te voeren.  
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Financiële participatie  
 

Naast inspraak tijdens de planvorming vinden de initiatiefnemers het ook van belang dat de buurt en 

de mensen in de gemeente ook financieel kunnen participeren en profiteren. Vanwege het 

coöperatieve karakter van dit initiatief is het van belang dat de burgers op een ordentelijke en eerlijke 

manier kunnen participeren. Hierdoor landen zowel de lasten als de lusten in de lokale omgeving. 

 

Bij de financiële participatie is er oog voor de ‘kleinere beurs’ en de mensen die betreft 

landschapsinvulling er de grootste impact van ondervinden. De initiatiefnemers willen deze groep dan 

ook een voordeel geven in de mogelijkheden tot financiële participatie.  

 

Om deze reden is er een participatieplan opgesteld op basis van staffels. Dit houdt in dat eerst de 

directe omgeving de kans wordt gegeven om te participeren. Vervolgens wordt eerst de cirkel van 

belanghebbenden vergroot en daarna pas het maximaal te investeren bedrag. Hiermee wordt 

voorkomen dat de lusten ergens anders genoten worden dan in de lokale omgeving en de gemeente 

waarin het project wordt gerealiseerd. Bovendien wordt gegarandeerd dat mensen met een ‘kleinere 

beurs’ ook de kans hebben om te investeren, doordat deze aanpak voorkomt dat mensen met een 

‘grotere beurs’ direct het volledige investeringsbedrag kunnen inleggen. 

 

Ondanks dat de financiële participatiemogelijkheid al aangekondigd wordt tijdens de informatieavond 

zal deze mogelijkheid pas daadwerkelijk geboden worden na verlening van de benodigde vergunning 

en toekenning van de SDE++ subsidie. Hierdoor is het financiële risico van (lokale) investeerders zéér 

beperkt.  

 

Onderstaande tabel weergeeft de voorgenomen staffels: 

 

# Bedrag limiet Openstelling 

1 €1000 Omwonenden binnen straal van 250 meter van het plangebied. 

2 €1000 Inwoners van gemeente Beesel. 

3 €10.000 Omwonenden binnen straal van 250 meter van het plangebied. 

4 €10.000 Inwoners van gemeente Beesel. 

5 €10.000* Coöperatief buurgemeenten. 

6 Ongelimiteerd Inwoners van gemeente Beesel. 

7 Ongelimiteerd Overig Limburg. 

8 Ongelimiteerd Ongelimiteerd. 

*Dit bedraagt het maximale bedrag wat elders coöperatief kan worden opgehaald en zal verdeeld 

worden op  basis van volgordelijkheid van aanmelding. 
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Verslag omgevingsdialoog zonnepark De Baendj 
 

Op woensdag 12-05-2021 heeft via Zoom een omgevingsdialoog plaatsgevonden omtrent het te 
ontwikkelen zonnepark De Baendj. 
Hiervoor waren alle mensen uitgenodigd die in de wijk en omliggend aan het perceel woonachtig 
zijn. Er hebben zich 15 mensen aangemeld voor deze zoom sessie. 
Daarnaast is hiervoor al een belronde geweest voor de direct aanliggende kavels. Hierop zijn geen 
bezwaren naar voren gekomen. 
 
De inhoud van de omgevingsdialoog was als volgt: 

• Het voorstellen van de acterende partijen in dit project nl. Joris Wekt Op en Enovos. 

• De manier van samenwerken tussen JWO en Enovos. 

• De opzet van het zonneveld. 

• De manier waarop de buurt/regio financieel kan participeren. 

• De manier waarop wij iets terug willen geven aan de buurt in de vorm van een social return. 

• De manier waarop de buurt betrokken word en blijft bij dit project. 
 
Hierop zijn de volgende vragen binnen gekomen en als volgt beantwoord: 

• Wat is SDE en is dit financieel noodzakelijk voor dit project? 
▪ SDE is Stimulering Duurzame Energieproductie en deze subsidie is noodzakelijk voor 

dit project. 

• Is er een kans dat dit zonneveld groter wordt bij succes richting het noorden. 
▪ Nee. Dit project niet. Andere projecten zouden dat eventueel wel kunnen maar daar 

hebben wij geen zicht op noch deelneming aan. 

• Hoe wordt vandalisme voorkomen? 
▪ Hekwerken en bewaking. 

• Worden de panelen cradle to cradle? 
▪ We proberen alle onderdelen zo duurzaam mogelijk te verkrijgen, maar cradle to 

cradle is niet mogelijk aangezien die ontwikkelingen zich nog niet voordoen. 

• Komt er straling vrij en is deze negatief voor de gezondheid. 
▪ Nee en daarom ook nee. 

• Is het niet handiger om aan de overkant van de snelweg te beginnen? 
▪ De gemeente gaf hierin aan dat ze eerst spoor 4 wensten te ontwikkelen en daarna 

bij spoor 5 van de KODE kon er gekeken worden naar velden aan de overkant. 
 
Daarnaast zijn er over het beleid van de gemeente een aantal vragen gesteld die beantwoord zijn 
door Esther Swinckels. Deze waren interessant maar niet ter zaken doende aan dit specifieke project. 
 
 
De avond is positief beoordeeld door de aanwezigen en aan de initiatiefnemers is succes gewenst. 
Er was zelfs 1 deelnemer die zich als vrijwilliger wilde inzetten voor dit project. 
 
Er zijn geen bezwaren of bedenkingen geuit en deze verwachten we ook niet richting de 
inzageprocedure. 
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